



## سفارة الولايات المتحدة الأمريكية

الدوحة، قطر

الاثنين 18 نوفمبر، 2014

### بيان صحفي

بعثة تجارية للجمعية الأمريكية للمعماريين تسلط الضوء على فرص الشراكة بين قطر والولايات المتحدة الأمريكية الدوحة - نظمت السفارة الأمريكية في الدوحة و وزارة التجارة الأمريكية وبدعم من الجمعية الأمريكية للمعماريين بعثة تجارية بقيادة مدراء تنفيذيين في الخدمات المعمارية لدولة قطر في 18-19 نوفمبر 2014. الهدف من هذه البعثة تقديم الشركات الأمريكية إلى السوق القطري الواسع والمتنوع حيث أن قطر تواصل تطوير مشاريع جديدة في بنيتها التحتية. وخلال الزيارة إلى الدوحة، كان للمشاركين في البعثة فرصة اللقاء وإقامة علاقات عمل قوية مع مهندسين معماريين قطريين ومطورين. التقى ممثلو الشركات الأميركية ذوي الخبرة في التخطيط والتنمية وإعادة تطوير الموانئ والمطارات والبنية التحتية للمواصلات وتصميم مرافق الرعاية الصحية والرياضة والترفيه والهندسة المعمارية للمنشآت التعليمية - بمسؤولين في الحكومة القطرية كما زاروا العديد من المباني القطرية المتميزة وشاركوا في فعاليات عديدة لتسليط الضوء على أفضل ما يمكن أن تقدمه أمريكا في مجال الخدمات الهندسية المعمارية.

وصرحت إليزابيث شو ريختر الرئيسة المنتخبة للجمعية الأمريكية للمعماريين قائلاً: "تمثل هذه البعثة التجارية فرصة استثنائية لتعزيز تواصل الموهوبين في الهندسة المعمارية في جميع أنحاء العالم."

من جانبها قالت السفيرة الأمريكية في قطر دانا شيل سميث، "الوتيرة المذهلة للتنمية في قطر وبروزها في المحافل الدولية يوفر دأماً فرص جديدة ومثيرة. تعتبر شركات التصميم المعماري الأمريكية رائدة عالمياً في هذا المجال بقدرات وخبرات فريدة من نوعها. نرحب بهذه الفرصة لتكوين علاقات جديدة مع شركائنا القطريين."

ورحبت السفيرة سميث و الرئيسة المنتخبة للجمعية تشو ريختر بالضيوف في حفل استقبال أقامته في مقر إقامتها على شرف البعثة التجارية في نوفمبر 18. حضر حفل الإستقبال كوكبة من الضيوف من القطاعين العام والخاص والحكومة ومجتمع الفنون وتخلل حفل الإستقبال مقطوعات موسيقية بإداء خاص من دومينيك فاريناتشي وفريق الجاز من مركز الدوحة لنيكولن.



Embassy of the United States of America  
Doha, Qatar  
Press Release  
November 18, 2014

### **American Institute of Architects Trade Mission Highlights U.S.-Qatari Partnership Opportunities**

DOHA – The U.S. Embassy in Doha and United States Department of Commerce, with support from the American Institute of Architects, organized an executive-led Architecture Services Trade Mission to Qatar on November 18-19, 2014. The purpose of this mission was to introduce U.S. firms to the expanding and diversifying Qatari market as Qatar continues to develop new infrastructure projects. During the visit to Doha, the participants had the opportunity to meet with and develop strong working relationships with locally based architects, developers, and local government officials. The American firms, who have expertise in planning and development, port redevelopment, airport and transportation infrastructure architecture, healthcare facility design, and sports, entertainment and educational facility architecture, visited many noteworthy Qatari buildings and participated in networking events to showcase the best in American architectural services .

“This trade mission represents another exceptional opportunity to expand the reach of architectural talent around the globe,” said 2015 AIA President-elect Elizabeth Chu Richter, FAIA. “Qatar’s astounding pace of development and rising international prominence is presenting new and exciting opportunities. U.S. design firms are world leaders with unique capabilities and experience, and we welcome the opportunity to form these new relationships with our Qatari partners,” said U.S. Ambassador to the State of Qatar Dana Shell Smith.

Ambassador Smith and American Institute of Architects President-elect Chu Richter welcomed guests to a reception at the Ambassador’s residence in honor of the Trade Mission on November 18. The reception featured guests from the public and private sectors, government, and arts community and included a special performance by Dominick Farinacci and the Jazz at Lincoln Center Doha.